
 Protokół Nr 20/16 
z posiedzenia komisji rewizyjnej  

odbytego dnia 26 października   2016 r. 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard   

 
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00 
Zakończenie posiedzenia godz.1020 

 
 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła, że jest niezbędne  quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej obecnych 
było 3 członków komisji.  
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli goście zaproszeni : 
Pan Cezary Revolta i Pani Lidia Ziemlewicz – urbaniści . 
Ponadto obecna była również  Pani Mirosława  Antczak - Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego. 
W części posiedzenia komisji uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal. 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
 
Następnie przewodnicząca komisji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
isji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi 
do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
orządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
enia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
y są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 

 są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
ądku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie zaproponowany porządek 
posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 



1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się 28 października 2016 roku  
4.Informacja o wydatkach bieżących Urzędu Gminy Stargard za III kwartał 2016 r. w  
    porównaniu do analogicznego okresu roku 2015  
  Opinia komisji na sesję  
5.Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli w zakresie udzielonych ulg i zwolnień w  
    latach 2010 – 2015  
6.Sprawy różne 
7.Zamknięcie posiedzenia komisji  
 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
 
Przewodnicząca komisji zaproponowała przyjęcie protokołu Nr 19/16 z dnia 21 września  
2016 r. bez odczytywania. 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła protokół  Nr 19/16 z dnia  21 września  2016 r. bez 
jego odczytywania. 
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3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 28 października    
2016 r.   
Przewodnicząca komisji odczytała przygotowane projekty uchwał pod obrady sesji, komisja 
je przeanalizowała wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
 
- projekt uchwały Nr XXI/150/16  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
   przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin 
Projekt uchwały został omówiony  przez urbanistę Pana Cezarego Rewoltę. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXI/151/16 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Grzędzice 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XXI/152/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do tego projektu uchwały powiedział, że zastanawia 
ją podana powierzchnia użytkowa  tego budynku mieszkalnego w uzasadnieniu tj. 104,5 m 2, 
ponieważ  we wcześniejszych  informacjach podawana była inna powierzchnia. 
Wyjaśnienia udzieli  zastępca wójta i powiedział, że według rzeczoznawcy i po obrysie 
budynku, powierzchnia  tyle wyniosła. 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XXI/153/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy 
Radna Wiesława Kuśnierz zwróciła uwagę na to, iż w uzasadnieniu jest podany zły numer 
księgi wieczystej działki, który powinien być taki sam jak w treści projektu uchwały.  
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



   
- projekt uchwały Nr XXI/154/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
Z uzasadnieniem do projektu uchwały radnych zapoznała skarbnik gminy . 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXI/155/16 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o  
  przebiegu  wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze, informacji o kształtowaniu się  
  wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego  
  za I półrocze  samorządowej instytucji kultury 
Z uzasadnieniem tego projektu uchwały zapoznała członków komisji, skarbnik gminy. 
 
Komisja jednogłośnie tj.  3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
- projekt uchwały Nr XXI/156/16 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w  
  drodze inkasa  
Członkowie komisji po naniesieniu w swoich projektach uchwały, nazwiska  nowo 
wybranego sołtysa sołectwa Smogolice, jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
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- projekt uchwały Nr XXI/157/16 w  sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
  nieruchomości 
Z uzasadnieniem do tego projektu uchwały zapoznała członków komisji skarbnik gminy i 
dodatkowo poinformowała, że na posiedzeniu  komisji gospodarki został podjęty wniosek o 
podniesienie stawki podatku  od gruntów litera c)  z kwoty 0,19 zł od 1 m 2 na kwotę 0,30 zł 
od 1 m2   
Członkowie w dyskusji przychylili się do propozycji komisji gospodarki, chodź 
przewodnicząca komisji powiedział ,że jest to duży procent wzrostu stawki. 
Kontynuując dalej dyskusję nad projektem uchwały komisja zwróciła uwagę na te pozycje w 
podatkach, gdzie jest duża różnica pomiędzy stawką zaproponowaną przez wójta , a stawką 
maksymalną ogłoszoną przez Ministra Finansów na rok 2017  i tutaj jak stwierdziła radna 
Wiesława Kuśnierz w przypadku podatku od budynków pozostałych – gdzie  jest stawka 
zaproponowana  3,97 zł od 1 m 2 powierzchni użytkowej, a stawka maksymalna 7,62 zł za 1 
m 2  powiedziała , że   można by było podnieść stawkę nie dużo, a o parę groszy, a wójt 
wyjaśnił dlaczego zaproponował stawkę 3.97 zł ponieważ  dotyczy to większości emerytów, 
którzy byli kiedyś rolnikami, a pozostały im budynki gospodarskie i w ten sposób im 
pomagaliśmy- dodał wójt .(§1. pkt  4-   ten podatek w gminie  nie występuje) 
Komisja po zakończeniu dyskusji podjęła jednogłośnie wniosek  w brzmieniu jak niżej:  
W projekcie uchwały Nr XXI/157/16 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości komisja proponuje w § 1.pkt 3) , litera c) użytkowanych do celów innych niż 
wymienione pod literą  a) do b) zmienić stawkę z 3,97 zł od 1 m 2  powierzchni użytkowej na 
stawkę  4,50 zł od 1 m 2 powierzchni użytkowej ( stawka maksymalna  7,62 zł ). 
Wójt Gminy poinformował komisję ,że nie zostanie przygotowany projekt uchwały Nr 
XXI/158/16 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych, gdyż stawki 
pozostają na poziomie roku 2016 i miasto też nie zmienia stawek. Odnośnie podatku rolnego , 
również nie będzie podejmowana uchwała ponieważ nie będzie obniżana cena skupu żyta do 
celów podatku rolnego, gdyż pozostaje w takiej wysokości jaką ogłosił Prezes GUS tj. 52,44 
zł za 1 dt.  
Ad.4  



 Przewodnicząca komisji analizując informację o wydatkach bieżących urzędu za III kwartał 
2016 roku w porównaniu do analogicznego okresu roku 2015 powiedziała, że wydatki 
oscylują w podobnych kwotach, a skarbnik gminy poinformowała jakie były zmiany i je 
omówiła.  
Komisja przyjęła jednogłośnie opinię w brzmieniu jak niżej: 
 
Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z   informację stwierdziła, że wydatki bieżące za III 
kwartał roku 2016 utrzymują się na takim samym poziomie jak w analogicznym okresie roku 
2015 . 
 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5 
Radna Wiesława Kuśnierz jak osoba wyznaczona przez Komisję Rewizyjną  do 
przeprowadzenia kontroli omówiła wyniki przeprowadzonej kontroli w zakresie udzielonych 
ulg i zwolnień w latach 2010 – 2015 . 
Ad.6  
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda zabierając głos w sprawach różnych zapytała , co 
się dzieje na placu budowy w Lipniku, co tak długo trwa, co tam zostało nawiezione – 
dotyczy terenu rekreacyjnego , na którym stoi kontener -. 
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Wójt Gminy odpowiadając powiedział, że zgodnie z przepisami do kontenera  musi być 
wykonany podjazd dla osób niepełnosprawnych, ponieważ jest taki wymóg , został 
nawieziony tłuczeń z torów kolejowych, który będzie przykryty piaskiem i na to zostanie 
położony polbruk. Firma MAXBUD jako wykonawca ma opóźnienia , ale jak obiecali do 
11.11.2016 r. mają wszystko zakończyć. 
Przewodnicząca komisji powiedziała, aby ten teren wyglądał estetycznie, została zasypana 
dziura koło kontenera,  widzę problem powiedziała przewodnicząca i dlatego go sygnalizuję.  
 Kolejno przewodnicząca komisji powiedziała o nie świecących się lampach solarowych, 
drzewach do wycinki i niedziałającym  oświetleniu przy przejściu dla pieszych i tutaj 
odpowiedzi udzielił zastępca wójta. 
Radna Anna Góra powiedziała o stanie technicznym drogi przy  ulicy Spółdzielców w 
Witkowie Pierwszym , gdzie mimo łatania dziur , są bardzo duże i należałby je załatać. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała czy coś zostało zrobione w sprawie szamb w Małkocinie. 
Zastępca Wójta odpowiedział ,że była rozmowa z agencją , ale obecnie nic nie było robione, 
kierownik agencji był w terenie, ale nie widział tych szamb.   
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając ponownie głos powiedziała o działce na której znajduje 
się kotłownia i to jest własność spółdzielni, skoro spółdzielnia dostała działkę od agencji z 
chwilą wyjścia powinna oddać na gminę, czy na wspólnotę mieszkaniową i w tej sprawie 
należałoby wystąpić z pismem do spółdzielni. 
Kolejno Radna Wiesława Kuśnierz zapytała co z remontem świetlicy wiejskiej w Warchlinku. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że został ogłoszony przetarg . 
 Następnie  radna Wiesława Kuśnierz zapytała o drogę Grabowo-Małkocin i powiedział ,że w 
tej sprawie miała zapewnienie pracownika urzędu, że lada dzień będzie geodeta, a faktycznie  
nikogo nie było, a idzie zima i jak tą drogą przejedzie pług śnieżny - dodała radna. 
Wójt Gminy zabierając głos poruszył następujące sprawy: 
-  przedstawił propozycję funkcjonowania świetlic wiejskich i tutaj wójt powiedział, że 
Instytucję Kultury nie można zlikwidować, Pani Dyrektor  będzie również  bibliotekarzem w 
Klępinie, natomiast w tych miejscowościach jeżeli będzie taka możliwość, gdzie są punkty 



biblioteczne praca bibliotekarza zostanie połączona  z działalnością świetlicy, powstaną 
świetlice wsparcia dziennego oraz świetlice prowadzone przez TPD, 
-   petycja mieszkańców Strzyżna w której to  zwracają się z prośbą o nie pozbywanie ich 
świetlicy sołeckiej i tutaj wójt dodał, że nie ma zamiaru likwidacji, a wręcz przeciwnie  
dążymy do rozszerzenia działalności świetlicy , 
- pismo Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Strachocinie, w którym to  zwracają się z 
wnioskiem o podjęcie pilnych starań  mających na celu zabezpieczenie w 2017 r. środków 
finansowych na budowę hali sportowej na terenie SP w Strachocinie i tutaj wójt powiedział, 
że nie widzi możliwości, aby to zadanie wpisać  do budżetu na 2017 r., natomiast zostanie  
przeprowadzone  rozeznanie w  tej sprawie.  
Obecny na posiedzeniu Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że rodzice są rozgoryczeni 
odnośnie szkoły w Strachocinie. 
Ad.7 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 
 
                                                                                                               Przewodnicząca Komisji  
                                                                                                                      Agnieszka Lenda   
 
Protokołowała: 
Z. Stoczkowska  


